
Rada Gminy w Czerminie 

Radni-Sesja 

Protokół nr 6 

z VI Sesji Rady Gminy w Czerminie, która odbyła się w dniu 26 sierpnia 2024 r. w Urzędzie 

Gminy Czermin. 

Obrady rozpoczęto o godz. 09:00, a zakończono o godz. 10:30 tego samego dnia. 

Obradom przewodniczył radny Mirosław Bugaj – Przewodniczący Rady Gminy. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Grzegorz Ból 

2. Mirosław Bugaj 

3. Henryk Ćwięka 

4. Remigiusz Ćwięka 

5. Paweł Dolina 

6. Walenty Dulik 

7. Jan Dziekan 

8. Władysław Kukliński 

9. Jolanta Luka 

10. Paweł Pisarczyk 

11. Antonina Płatek 

12. Robert Strycharz 

13. Stanisław Węgrzyn 

14. Tomasz Zając 

15. Jan Ździebło 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Wójt Gminy – Sławomir Sidur 

2. Radny Powiatu Mieleckiego – Antoni Skawiński 

3. Sołtysi – wg załączonej listy obecności 

Pan Przewodniczący poprosił uczestników sesji o powstanie i uczczenie minutą ciszy pamięć 

śp. Grzegorza Jamroza, który pełnił funkcje radnego Gminy Czermin kadencji 2014-2018. 

Poinformował o wyborach sołtysów, które odbyły się w dniach 24-25 sierpnia 2024r. 

Przedstawił nowo wybranych sołtysów w osobach:  

Sołectwo Breń Osuchowski , sołtys Paweł Betel 

Sołectwo Czermin , sołtys Paweł Dolina 

Sołectwo Dąbrówka Osuchowska , sołtys Sylwester Trzpis 

Sołectwo Łysaków , sołtys Jerzy Waręda 

Sołectwo Otałęż, sołtys Jan Ździebło 

Sołectwo Szafranów , sołtys Józef Rajtar 

Sołectwo Trzciana , sołtys Antonina Płatek 



Sołectwo Wola Otałęska, sołtys Grzegorz Smoleń 

Sołectwo Ziempniów, sołtys Agnieszka Ćwięka 

oraz pogratulował wyboru. 

1. Otwarcie VI Sesji Rady Gminy w Czerminie. 

Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia obrad, powitał wszystkich uczestników 

posiedzenia oraz stwierdził kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Pan Przewodniczący przedstawił porządek obrad i w związku z brakiem uwag poprosił o 

przegłosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenie porządku obrad..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Grzegorz Ból, Mirosław Bugaj, Henryk Ćwięka, Remigiusz Ćwięka, Paweł Dolina, Walenty 

Dulik, Jan Dziekan, Władysław Kukliński, Antonina Płatek, Stanisław Węgrzyn, Tomasz 

Zając, Jan Ździebło 

NIEOBECNI (3) 

Jolanta Luka, Paweł Pisarczyk, Robert Strycharz 

 

3. Przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Gminy w Czerminie 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół został przesłany drogą mailową i zapytał o 

uwagi do protokołu. Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Gminy w Czerminie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Grzegorz Ból, Mirosław Bugaj, Henryk Ćwięka, Remigiusz Ćwięka, Paweł Dolina, Walenty 

Dulik, Jan Dziekan, Władysław Kukliński, Antonina Płatek, Stanisław Węgrzyn, Tomasz 

Zając, Jan Ździebło 

NIEOBECNI (3) 

Jolanta Luka, Paweł Pisarczyk, Robert Strycharz 

 

4. Informacja Wójta z działalności między sesjami i wydanymi zarządzeniami. 



Pan Wójt przedstawił wydane zarządzenia i podpisane umowy w okresie międzysesyjnym. 

Wydane zarządzenia: 

- 53/2024 w sprawie wyborów Sołtysów i Rad Sołeckich na terenie Gminy Czermin, 

pogratulował reelekcji 5 sołtysom i nowo wybranym sołtysom oraz podziękował sołtysom, 

którzy zakończyli służbę społeczną 

- 54/2024 w sprawie powołania Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego, 

- 55/2024 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok. 

 

Podpisane umowy: 

- wymiana podłogi na scenie amfiteatru, 

- wykonanie usług kominiarskich 

- konserwacja rowów melioracyjnych 

- konserwacja rowów melioracyjnych                                                                                                                         

- konserwacja rowów melioracyjnych 

- zbierania azbestu 

- doradztwo prawne w zakresie postępowania administracyjnego                                                                                                                                                            

- dostarczenie kruszywa na remont dróg                                                                                         

- dostarczenie produktów spożywczych dla stołówki w SP w Otałęży                                               

- dostarczenie produktów spożywczych dla stołówki w SP w Otałęży. 

Poinformował, że w okresie międzysesyjnym miały miejsce następujące zdarzenia: 

- dniu 15 sierpnia br odbyły się Dożynki Powiatowe w Rożniatach z udziałem KGW z Woli 

Otałęskiej, 

- w dniu 17 sierpnia br – obchody święta Wojska Polskiego z udziałem parlamentarzystów, 

Wojewody Podkarpackiego, podczas których zobaczyć można było nowoczesny sprzęt 

wojskowy. Podziękował za pomoc w przygotowaniu tego święta, informując, że będzie ono 

cyklicznie powtarzane,                                                                                                                 

- w dniu 18 sierpnia br odbyły się Dożynki Gminne, podczas których zaprezentowano 13 

wieńców przygotowanych przez KGW, OSP. Podziękował radnym, sołtysom za udział w tych 

uroczystościach. Zaznaczył, że brakowało na nich pracowników urzędu, jednostek 

organizacyjnych, którzy z racji wykonywanej pracy w samorządzie powinni uczestniczyć w 

życiu samorządu, np. brać udział w zebraniach wiejskich, świętach majowych, 11 listopada. 

Odniósł się do zebrania w sprawie wyboru sołtysa w Dąbrówce Osuchowskiej, na które do 

obsługi oddelegowany był pracownik urzędu i jeden z mieszkańców powiedział, że „ta pani 

jest tylko od drukowania”. Uznał, że takie traktowanie jest smutne i żenujące. Podziękował za 

sprawne przeprowadzenie zebrań. 

Radny Dulik – w sprawie kruszywa. – Gdzie to będzie wywożone i jaka to ilość? 

Pan Wójt – to kwestia zamówienia i rozwiezienia 500t kruszywa. Nie było rozwożone. Proszę 

się zgłaszać do Pana Skawińskiego. 



Radny Dulik – w sprawie podłogi na scenie amfiteatru.- Jaki to koszt? 

Pan Wójt – koszt remontu podłogi to 29 900,00 zł. 

Radny Zając poprosił o wyjaśnienie zarządzenia w sprawie powołania Gminnego Zespołu 

Zarządzania Kryzysowego. 

Pan Wójt – poproszę pracownika, który przedstawi to zarządzenie. 

Radny Węgrzyn – w sprawie umowy na usługi kominiarskie. 

Pan Wójt – w zasobie gminy mamy budynki komunalne, które mamy obowiązek kontrolować 

raz w roku. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, podatku 

rolnego i podatku leśnego w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia 

wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Treść projektu uchwały odczytała P. Jasińska. 

Pan Przewodniczący poinformował, że stawki prowizji pozostają bez zmian, gdyż ogranicza 

nas budżet uchwalony na ten rok, a podwyżki mogą być przewidziane w kolejnym roku. 

Radny Dolina przedstawił opinię Komisji wspólnej, która jest pozytywna. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, podatku rolnego 

i podatku leśnego w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Grzegorz Ból, Mirosław Bugaj, Henryk Ćwięka, Remigiusz Ćwięka, Paweł Dolina, Walenty 

Dulik, Jan Dziekan, Władysław Kukliński, Antonina Płatek, Stanisław Węgrzyn, Tomasz 

Zając, Jan Ździebło 

NIEOBECNI (3) 

Jolanta Luka, Paweł Pisarczyk, Robert Strycharz 

Uchwała Nr VI/33/2024 – jak załącznik do protokołu. 

 

6. Interpelacje i zapytania radnych 

Pan Przewodniczący podziękował wszystkim, którzy przyczynili się do organizacji pikniku i 

dożynek, m.in. KGW, strażakom, mieszkańcom, dyrektorowi GOK, pułk. Mariuszowi Kseń 

za organizację pikniku militarnego, żołnierzom za poświęcony czas. Przeprosił tych, których 

pominął. 



Odczytał treść pisma GS SCH w Czerminie dotyczącego odpowiedzi na zarzuty stawiane pod 

adresem spółdzielni przez radnego Dziekana, skierowane do Przewodniczącego Rady z 

prośbą o przedstawienie go na sesji. 

Radny Dziekan – nie wstydzę się swojego wystąpienia. Cieszę się, że poszło to w eter i 

społeczeństwo się o tym dowiedziało. Wiem, jak powstał GS w1947. Był to majątek państwa, 

udziałowców, mieszkańców. Zapytałem się jako związkowiec. Głosy mieszkańców są inne. 

Nieprawdą jest, że nie były umarzane podatki. Są radni, którzy to pamiętają. 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że w piśmie pisze, że nie były umarzane w ostatnich latach, a 

nie, że nie były umarzane wcale. Stwierdził, że najlepszą opcją jest udział w posiedzeniu 

Zarządu GS. 

Radny Zając – GS oprócz Zarządu ma Radę Nadzorczą i rozmowa z Radą byłaby wskazana. 

Radny Dziekan – czy pamięta pan frustrację radnego Myjaka w chwili sprzedaży majątku? 

Nic nie wiedzieli, a było sprzedawane . 

Radny Skawiński pogratulował wyboru sołtysów i przedstawił informację z przebiegu 

wyjazdowej Komisji Infrastruktury Rady Powiatu. Komisja dokonała wizytacji dróg i 

chodników na terenie gminy Czermin i gmin sąsiednich. 29 sierpnia odbędzie się kolejne 

posiedzenie Komisji Infrastruktury i wnioski z tej Komisji przekaże na następnej sesji. 

Ocenił, że najgorszą drogą na terenie gminy jest droga Szafranów – Ziempniów, w Brniu – 2 

mosty i chodnik koło szkoły w Brniu. Stwierdził, że szansa na inwestycje jest wtedy, gdy są 

złożone projekty i gdy otwierają się różne możliwości można z nich korzystać. Przykładem 

jest gmina Padew, Wadowice i o to samo poprosił gminę Czermin, aby wzięła udział w 

przygotowaniu projektów. Poinformował, że do wykonania zgłosił chodnik Czermin-Olszyny. 

Podziękował sołtysowi, radnemu, strażakom, KGW za zorganizowanie dożynek wiejskich w 

Brniu Osuchowskim. 

Pan Przewodniczący zwrócił się do radnego powiatowego w sprawie regulacji prawnej 

chodnika w Łysakowie od stolarni w stronę Górek, aby można było coś tam działać. 

Radny Dulik – w Łysakowie na Zadworzu nie ma lamp. Czy byłaby możliwość powiesić na 

słupach WDM? 

Pan Wójt – potrzeby oświetlenia są niekończące. Na dzień dzisiejszy takich środków nie 

mamy. 

Odniósł się do wypowiedzi radnego Skawińskiego, uznając, że Powiat coraz więcej od gminy 

wymaga. Wymaga się współfinansowania zadań powiatowych, wojewódzkich i teraz jeszcze 

opracowywania projektów, to już za daleko zmierza.  Projektu dla Czermina na przebudowę 

drogi powiatowej nie ma, my nie będziemy ich przygotowywać, bo to rola Powiatowego 

Zarządu Dróg. Dziwnym trafem projekty są przygotowywane dla 2,3 gmin Powiatu, tylko dla 

Czermina nie ma. To jest mocno symptomatyczne. Wadowice i Radomyśl to gminy, gdzie 

dużo się robi. Droga w Trzcianie 1152 coraz bardziej się niszczy i trzeba o tym myśleć. 

Mosty w Brniu są w takim stanie, że dziw, że w ogóle funkcjonują. Niedługo będą zagrażać 

bezpieczeństwu. Są to sprawy bardzo istotne. Chcąc realizować zadania trzeba podjąć 

działania projektowe. 



Pani Kusek odczytała treść Zarządzenia Wójta w sprawie powołania Gminnego Zespołu 

Zarzadzania Kryzysowego, o które wnioskował radny Zając. 

Radny Zając zdementował informację, jakoby OSP Czermin wpływało na zakup i wybór 

samochodu dla OSP Trzciana 

Pan Przewodniczący poinformował, że w sprawie samochodu wraz z Panem Wójtem byli w 

Kielcach i minimalny koszt zakupu to 1,2 mln. zł. na początek. W budżecie jest 1,1 mln. zł., 

brakuje 100 tys. zł. do opcji najtańszej. 

Radny Ćwięka R – mamy planowany wyjazd do Bielska i tam sprawdzimy inne opcje. 

Radna Płatek stwierdziła, że zakup samochodu to dla Trzciany wielka rzecz. Poprosiła Pana 

Wójta o działania w tym temacie. 

Pan Przewodniczący poinformował, że przedstawiciel firmy stwierdził, iż realizacja tego 

zadania w sytuacji gdyby wygrali przetarg możliwa będzie dopiero w przyszłym roku. 

Radny Węgrzyn – w sprawie pikniku i dożynek. – Kto odpowiada za dobór zespołów 

muzycznych? Mieszkańcom to nie odpowiadało. 

Pan Wójt – organizatorem był GOK. Z muzyką jest tak, że jeśli ktoś chce się bawić, to 

muzyka mu nie przeszkadza. Barierą są środki finansowe. Na ten cel wydzielone było 40 tys. 

zł., można sprawdzić, co za takie pieniądze da się zrobić. Moim zdaniem, jak za taką kwotę 

było dobrze. 

Pan Przewodniczący stwierdził, że udział gwiazdy to 100 tys. za występ godzinny. 

Radny Zając – przychylam się do wypowiedzi Wójta. Problemem jest ograniczenie czasowe, 

bo wielkie gwiazdy trzeba zamawiać 2,3 lata do przodu. Słychać głosy, że w innych gminach 

się da. Inne gminy mają sponsorów. 

Przypomniał, że 1.09 odbędą się gminne zawody sportowo-pożarnicze, a 15.09 – powiatowe 

zawody sportowo-pożarnicze, na które zwyczajowo jadą 2 drużyny z gminy z 1 i 2 miejsca w 

zawodach gminnych. 

Radny Kukliński podziękował mieszkańcom sołectwa Szafranów za liczny udział w zebraniu. 

Radny Dziekan ocenił imprezę wojskową pozytywnie, co do dożynek stwierdził, że to 

powinna być zabawa dla mieszkańców, dla rolników, a ceny serwowane przez sprzedających 

były tak wygórowane, że to dla nich była zabawa. Są w naszej gminie osoby, które mogłyby 

sprzedawać na takich imprezach. Wcześniej dyrektor był bardziej zaangażowany i angażował 

lokalną społeczność. Była kapela gminna, uczył dzieci, które pociągnął do Mielca do 

Rzeszowiaków i to powinien stworzyć. 

Zgłosił zjazd, który dalej jest uszkodzony i zapytał, czy nie jest możliwe wysłanie petycji z 

gminy do powiatu, aby tym się zajęli. 

Radny Zając – rozmawiałem z dyrektorem w sprawie cen i udziału rodzimych 

przedsiębiorców. Okazuje się, że nie chcieli i dlatego była firma zewnętrzna. Na festynach 



wszędzie ceny są tak wysokie. 

 

7. Zamknięcie obrad. 

Pan Przewodniczący zamknął obrady VI Sesji Rady Gminy w Czerminie dziękując 

wszystkim za obecność. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała 

J. Jasińska 

 

 

  

Przewodniczący 

Rada Gminy w Czerminie 

  

 

Przygotował(a): admin.1436.1288 Rec 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


